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Zagrebačka županija – 150 milijuna kuna uloženo u zdravstvo
(Zagreb County  150 million kunas invested in health care)

Intervju sa Županom Zagrebačke županije Stjepanom Kožićem

 
 
                                                  

Mr.sc. Stjepan Kožić 
 
 
Od 2002.  godine  kada  je  započela  regionalizacija  i  sanacija  hrvatskog  zdravstva  do danas,

Zagrebačka županija je samo u kapitalne projekte izgradnje uložila više od 30 milijuna kuna. Danas,
Zagrebačka  županija  skrbi  za  pet  zdravstvenih  ustanova  koje  će  u  ovoj  godini  financirati  sa  19,2
milijuna  kuna. O kojim  se ustanovama  radi  te  općenito  o  stanju u  zdravstvu  i  socijalnoj  skrbi  na
području  Zagrebačke  županije  razgovarali  smo  s  prvim  čovjekom  Zagrebačke  županije,  županom
Stjepanom Kožićem.
 

Kako  ocjenjujete  stanje  na  području  zdravstva  i  socijalne  skrbi  na  području  Zagrebačke
županije te kolika ste sredstva za taj resor namijenili u 2008. godini.

Zagrebačka  županija,  u  okviru  proračunskih  sredstava,  dala  je  svoj maksimum kako  bi  se
stanje na području Županije poboljšalo. Zdravstvo je jedan od najvažnijih resora i njegovo kvalitetno
funkcioniranje  jedan  je  od  preduvjeta  za  realizaciju  ciljeva  zacrtanih  u  našoj  razvojnoj  strategiji
prema kojoj će do 2013. godine naša županija, u povezanosti s Gradom Zagrebom, postati vodeća
inovativna  gospodarska  regija,  temeljena  na  društvu  znanja,  prepoznatljive  i  očuvane  kulturne
baštine,  privlačna  i  ugodna  za  rad,  boravak  i  življenje.  Od  2002.  godine  kada  je  krenula
decentralizacija zdravstvenog sustava napravljeno je mnogo, ali pred nama je još mnogo posla kako
bi dosegnuli standarde Europske unije. Ono što sa sigurnošću mogu reći da će Zagrebačka županija i
u  budućnosti  veliku  pozornost  posvećivati  zdravstvu  što  dokazujemo  i  proračunskim  sredstvima.
Planirana sredstva Zagrebačke županije u 2008. godini za zdravstvo ukupno iznose oko 38,5 milijuna
kuna. Od  tog  iznosa 19,2 milijuna kuna predviđeno  je za naše zdravstveno ustanove  i  to za Dom
zdravlja Zagrebačke županije, Ljekarne Zagrebačke županije, Specijalnu bolnicu za kronične bolesti
dječje  dobi  Gornja  Bistra,  Specijalnu  bolnicu  Naftalan  i  Zavod  za  javno  zdravstvo  Zagrebačke
županije.
 

Koji su najveći problemi s kojima se suočavate u zdravstvu?
Jedan od najvećih problema s kojima se suočavaju sve hrvatske županije, pa tako i naša, jest

decentralizacija obveza, ali ne i pratećih financijskih sredstava. Konkretno, u zdravstvu nam problem
predstavlja  činjenica  da  naše  zdravstvene  ustanove  ne  mogu  samostalno  odlučiti  o  raspodjeli
decentraliziranih  sredstava.  Uvjeren  sam  kako  lokalna  i  regionalna  samouprava  općenito  može
najbolje  uvidjeti  gdje  je  potrebno  ulagati  što  bi  u  konačnici  rezultiralo  još  dinamičnijim  rastom
pojedinih resora, a u ovom slučaju zdravstva.
 

Spomenuli  ste  bolnicu  Naftalan  koja  planira  proširiti  svoje  usluge  na  zdravstveni  turizam,
ugostiteljstvo itd. Možete nam reći o čemu se radi?

Specijalna  bolnica  Naftalan  iz  Ivanić  Grada  jedina  je  specijalna  bolnica  za  medicinsku
rehabilitaciju u Zagrebačkoj županiji. S izgradnjom bolnice krenulo se obzirom da na području Ivanić
Grada postoji, jedino u Europi te drugo u svijetu, nalazište ljekovite naftenske nafte – naftalana, kao
i bogati izvori termomineralne vode. Inače, Zagrebačka županija prepoznala je zdravstveni turizam



kao  resor  s  velikim  razvojnim  potencijalom  te  mu  pridaje  veliku  pozornost.  Uvidjeli  smo  kako  je
daljnji  razvoj  Naftalana  jedino  moguć  osnivanjem  trgovačkog  društva  za  usluge  iz  područja
zdravstvenog  turizma,  ugostiteljstva  i  proizvodnje  kozmetike  koje  inače  bolnica,  prema  zakonu  o
zdravstvenoj  zaštiti,  ne može  obavljati.  Upravo  radi  toga  osnovali  smo  trgovačkog  društvo  Ivalan
Terme  d.o.o  čime  su  stvorene  pretpostavke  za  proizvodnju  još  jedne  robne  marke  Zagrebačke
županije i to Naftalan ulja za koji već postoji veliki interes na  domaćem i inozemnom tržištu.
 

Zavod za javno zdravstvo Zagrebačke županije u travnju je obilježio prvu godinu samostalnog
rada. Kako ste zadovoljni učinjenim?

Zagrebačka županija do prije godinu dana bila  je  jedina županija u RH koja nije  imala svoj
zavod  za  javno  zdravstvo  već  je  te  poslove  obavljao  Zavod  za  javno  zdravstvo  Grada  Zagreba  sa
svojih 8 ispostava u županijskim gradovima. Kako bi svojim žiteljima omogućili što bolju zdravstvenu
zaštitu pokrenuli smo inicijativu za osnivanje vlastitog zavoda, a u travnju ove godine obilježili smo
prvu  godinu  njegova  samostalnog  poslovanja.  Naravno,  pobrinuli  smo  se  i  za  njegovo  kvalitetno
funkcioniranje  te smo u 2007. godini osigurali 1,5 milijuna kuna za kupnju nove opreme, vozila te
tekuće i investicijsko održavanje. Prema informacijama koje dobivam s terena naši žitelji iznimno su
zadovoljni  radom  Zavoda  te mnogobrojnim  preventivnim  programima  koji  su  se  provodili  tijekom
prošle godine, a jedan od važnijih projekata koji nas čeka u ovoj godini jest uređenje mikrobiološkog
laboratorija u Centru primarne zdravstvene zaštite u Rakitju.
 

O kojim se preventivnim programima radi?
Zavod za javno Zdravstvo Zagrebačke županije provodio je programe prevencije raka debelog

crijeva, prevencije ovisnosti, ranog otkrivanja raka dojke, prevencije raka prostate i spolno prenosivih
bolesti, a sudjeluje  i u programu uništavanja ambrozije. Veliku ulogu u programima prevencije na
području Zagrebačke županije  imaju  i  zdravstveno socijalne, humanitarne  i  slične udruge kojih na
području Zagrebačke županije ima oko 120, a koje ćemo ove godine poduprijeti s gotovo 2,5 milijuna
kuna. Na projektima prevencije ovisnosti aktivno surađujemo s Policijskom upravom Zagrebačkom, a
za  realizaciju  projekta  „Zajedno  više možemo“  koji  se  provodi  u  osnovnim  školama  osigurali  smo
100.000 kuna. Posebno smo ponosni na projekt mobilne mamografije koji se provodi preko Doma
zdravlja, u suradnji s Udrugom Edukacijom protiv raka dojke. Za ovaj projekt izdvojili smo više od 2,
5 milijuna kuna, a do danas je pregledano oko 12 tisuća žena.
 

Je li se i Zagrebačka županija uključila u projekt Zdravih županija?
Priključili smo se projektu, a već smo, uz stručnu pomoć Hrvatske mreže zdravih gradova,

izradili  i  Plan  za  zdravlje  Zagrebačke  županije.  Planom  smo  utvrdili  nekoliko  prioriteta  u  očuvanju
zdravlja  našeg  stanovništva  a  to  su:  smanjenje  visokog  mortaliteta  i  letaliteta  kardiovaskularnih
bolesti,  smanjenje  polinoze  uzrokovane  peludom  ambrozije,  smanjenje  visokog  mortaliteta
karcinoma dojke, povećanje skrbi o starijim i nemoćnim osobama, smanjenje alkoholizma kod mladih
te smanjenje lomova uslijed osteoporoze.
 

I na kraju, ulaže li Zagrebačka županija dovoljno u zdravstvo?
Zagrebačka županija u zdravstvo i socijalnu skrb od 2002. – 2007. godine uložila je više od

150  milijuna  kuna,  što  vlastitih  što  decentraliziranih  sredstava.  U  ovoj  godini  za  tu  namjenu
predviđeno je 38,5 milijuna kuna. Iako govorimo o velikim ulaganjima svjestan sam da je zdravstvo
socijalna  kategorija  te  da  će  država  u  suradnji  s  jedinicama  lokalne  i  regionalne  samouprave  još
mnogo trebati ulagati kako bi dosegli željene standarde.

 
O ŽUPANU:  
Mr.sc.  Stjepan  Kožić  rođen  je  15.studenog  1952.  godine  u  Sv.  Ivanu  Zelini,  na  području

Zagrebačke županije gdje i danas živi u obiteljskoj kući sa suprugom i troje djece.
Srednju školu završio je u Zagrebu a potom Fakultet organizacije rada u Kranju, nakon čega upisuje
poslijediplomski  studij  na  Fakultetu  ekonomskih  znanosti  u  Zagrebu  gdje  magistrira  na  temu
«Organizacija i menagement».

Radio  je 18 godina u građevinskom poduzeću «Industrogradnja» Zagreb, a zatim prelazi u
Fond stambenokomunalnog gospodarstva Sv. Ivan Zelina gdje ostaje do izbora za načelnika tadašnje
općine,  a  danas  grada  Sv.  Ivan  Zelina.  Nakon  toga  radi  u  Zagrebačkoj  županiji  kao  pročelnik
Upravnog  odjela  za  gospodarstvo.  Osnivanjem  Županijske  Uprave  za  ceste  Zagrebačke  županije
imenovan je ravnateljem navedene uprave i tu dužnost obavlja do 19. lipnja 2001. godine kada je
nakon  provedenih  izbora  za  članove  predstavničkih  tijela  jedinica  lokalne  i  područne  (regionalne)
samouprave  predložen  i  izabran  za  župana  Zagrebačke  županije  kao  kandidat  Hrvatske  seljačke
stranke čiji je član. (Preuzeto iz: http://www.zagrebackazupanija.hr/ozupaniji/zivotopiszupan.htm)

 


